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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A kormány elfogadják az UNESCO ajánlását, és 
együttműködnek a Fertő-tó természeti- és kulturális örökségének megőrzésében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az UNESCO-küldöttség szakértői októberben járták be a Fertő-tó osztrák és magyar oldalán is
azokat  a  fejlesztési  helyszíneket,  amik  veszélyeztethetik  a  tájat  és  annak  világörökségi  címét.
Jelentésük alapján  a  tóra  nagy nyomás  nehezedik,  mind a  fejlesztés,  mind a  turizmus,  mind a
hidrológiai változások és a klímaváltozás hatásai miatt is. A nemzetközi misszióban az UNESCO
mellett a kulturális örökségi helyszínek megőrzésére és védelmére létrejött ICOMOS és a vadvizek
védelmét célzó rámszari egyezmény szervezetének szakértői vettek részt.

A helyszíni  felmérés  lezárta  után a  nemzetközi  küldöttség felkérte  mind Magyarországot,  mind
Ausztriát, hogy fontolják meg minden turizmussal kapcsolatos fejlesztési projekt felfüggesztését a
Fertő  körül,  amíg  nem  készül  egy  átfogó,  közös  felmérés  a  beruházások  várható  környezeti
hatásairól.

Ezek alapján kérem miniszter urat, hogy a következő kérdésekre válaszoljon:

• Elfogadják az UNESCO javaslatát, és kezdeményezik-e az osztrák félnél, hogy 
Magyarország és Ausztria együttműködésében elkészüljön a Fertőt érintő tervezett 
beruhások hatásainak együttes felmérése?

• A környezeti hatástanulmány elkészítéséig hajlandóak-e felfüggeszteni a folyamatban lévő 
beruházásokat, ahogy az UNESCO javasolta?

• Nyitottak-e arra, hogy az osztrák féllel együttműködve alakítsanak ki egy környezetileg is 
fenntartható fejlesztési tervet a Fertő-tó térségére, mely mind az ide látogató turisták 
számára, mind az itt élő lakosok számára garantálja, hogy hosszú távon is élvezhetik ennek
a különleges ökoszisztémának a szépségét, egyben hozzájárul az ökoturizmus 
fejlesztéséhez?



• Korábbi írásbeli kérdésre adott válaszukban azt írták, hogy az északi kikötőt 2024 tavaszán
megnyitják. Előreláthatóan tartani tudják ezt a határidőt? Várhatóan mikor kapják vissza az
emberek a tó partját használatra?

• Mikor válnak megismerhetővé és bocsájtják társadalmi egyeztetésre az Ön által bejelentett 
"csökkentett tartalmú" beruházás terveit? Továbbra is tervezi a kormány hotel és az 
apartmanházak építését a tóparton?

• Elfogadható lenne-e a kormánynak egy olyan alternatív megoldás, mely a tóparti hotel és 
apartmanházak megépítése helyett a környéken lévő települések idegenforgalmi 
kapacitásának fejlesztését támogatná (vendégházak, vendégszoba-kiadás, panziók stb.), 
ezzel is támogatva a helyi kis- és középvállalkozók boldogulását?

 

Válaszait köszönöm!

 

Budapest, 2024.04.02.

Tisztelettel,

Ungár Péter

LMP
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